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Protokół 
z XXXV sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 29 grudnia 2021 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala - Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 12.05 i trwała do godziny 14.50. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, tj. 93,3% ustawowego składu Rady, który stanowi 15 
radnych. Nieobecna była radna Monika Przybył. Lista obecności stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
 W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, 
Grzegorz Wabiński – Zastępca Wójta, Kierownik WSO i USC, Katarzyna Kmiecik-Rosa – 
Sekretarz Gminy, Kinga Klozińska-Antczak – Skarbnik Gminy, Małgorzata Kęsy – Zastępca 
Skarbnika, Małgorzata Waleńska – kierownik Wydziału Rozwoju Gospodarczego, Cyryla 
Krajka – dyrektor Szkoły Podstawowej w Pępowie, Mariola Żelazna – kierownik Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej, Leszek Żelazny – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu 
i Aktywności Lokalnej, Marta Naskręt – inspektor ds. gospodarki komunalnej i planowania 
przestrzennego, Irena Wachowiak-Szudra – radca prawny, Jagoda Kowalewska – inspektor 
ds. obsługi rady gminy i samorządów mieszkańców, Bogusław Grzelczak – informatyk 
oraz sołtysi – według stanowiącej załącznik do protokołu listy obecności. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołów z XXXIII i XXXIV sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych na 

nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2022-2030, 
b) uchwały budżetowej na rok 2022, 
c) przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo 
na 2022 rok, 

d) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Pępowo. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 

 
 

W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych, sołtysów, kierowników wydziałów oraz kierowników gminnych jednostek 
organizacyjnych. 
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Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad uczczono minutą ciszy pamięć 
zmarłego radnego I, II, i III kadencji – śp. Jana Szałaty ze Skoraszewic. 
 
 W punkcie 2 – przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 
14 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 
 
W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokoły z XXXIII i XXXIV sesji 

Rady Gminy Pępowo były do wglądu w biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nimi zapoznać, 
a ponadto radni otrzymali je w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował 
przegłosowanie ich bez odczytywania. Uwag do protokołów nie zgłoszono. 

Protokół z XXXIII sesji Rady Gminy Pępowo przyjęto jednomyślnie –  14 głosami „za”. 
Protokół z XXXIV sesji Rady Gminy Pępowo przyjęto jednomyślnie –  14 głosami „za”. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania radnych. Nie wpłynęły też żadne 
odpowiedzi na wcześniej złożone interpelacje. 
 

W punkcie 7 – wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto bez 
uwag. 
 

W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w spawie: 
a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2022-2030 – 
szczegółowego omówienia projektu WPF z uwzględnieniem zmian w projekcie dokonała 
skarbnik gminy Kinga Klozińska-Antczak. Wyjaśniła, iż podstawą opracowania WPF jest 
projekt uchwały budżetowej gminy na rok 2022, dane sprawozdawcze z wykonania budżetu 
gminy za lata 2019 i 2020, wartości planowane na koniec III kwartału 2021 r. oraz wytyczne 
ministra finansów dotyczące stosowania jednolitych wskaźników makroekonomicznych, 
będących podstawą oszacowania skutków finansowych projektowanych ustaw. Poinformowała, 
że WPF gminy Pępowo została przygotowana na lata 2022-2030. 
Następnie skarbnik przedstawiła opinię RIO o projekcie wieloletniej prognozy finansowej 
gminy Pępowo na lata 2022-2030 (opinia pozytywna z uwagami) – dokument stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
- Wójt – omówił pokrótce treść zarządzenia nr 90/2021 Wójta Gminy Pępowo z dnia 27 grudnia 
2021 r. w sprawie wyboru długości okresu średniej arytmetycznej stosowanego do wyliczenia 
relacji określonej w art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych. 
Dyskusja – brak. 
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- Skarbnik – przedstawiła autopoprawki wójta do projektu WPF – objaśnienia do autopoprawki 
stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawki do 
projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2022-
2030 – imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXV/259/2021 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2022-
2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 

b) uchwały budżetowej na rok 2022  – punkt ten realizowano według ustalonej procedury. 
- Wójt – poinformował, iż gmina wchodzi w rok 2022 z zadłużeniem w kwocie ok. 4,473 mln 
zł, co stanowi 17,66% planowanych dochodów budżetu gminy – i jest to współczynnik 
bezpieczny, pozwalający na wykonywanie ewentualnych ruchów finansowych w przypadku 
dużych inwestycji realizowanych w ramach Polskiego Ładu, które będą angażowały znaczne 
środki finansowe. Nadmienił, iż w roku 2022 zgodnie z harmonogramem do spłacenia będą 
raty kapitałowe w kwocie ok. 764 tys. zł oraz odsetki w kwocie 128 tys. zł. Podkreślił, że projekt 
WPF został pozytywnie zaopiniowany przez RIO, co potwierdza, że jest oparty na realizmie, 
a założenia w nim zawarte zapewniają przestrzeganie zasad dotyczących spłaty i zaciągania 
zobowiązań. Dodał, że łączna kwota spłaty kredytów i pożyczek w roku 2022 to 3,52% 
dochodów bieżących, przy dopuszczalnym wskaźniku prawie 18%. Zapowiedział, że jeśli 
pojawią się nowe projekty ze sporym dofinansowaniem, które będą wymagały udziału gminy, 
będzie wnioskował do Wysokiej Rady, aby takie zobowiązania podejmować. 
Odnosząc się do budżetu na rok 2022 stwierdził, że będzie to budżet ciekawy i trudny do 
zaplanowania, ponieważ planowane inwestycje z Polskiego Ładu oraz kolejne, na które będą 
składane wnioski w nowym naborze, z pewnością wpłyną na to, że budżet będzie kilku- lub 
kilkunastokrotnie zmieniany w ciągu roku. 
Następnie wójt omówił pokrótce plany dochodów i wydatków budżetu na 2022 rok, które 
nieznacznie wzrosły w porównaniu z rokiem ubiegłym, po czym zauważył, iż mając na uwadze 
wskaźniki inflacji trzeba być ostrożnym i trudno jest o hurraoptymizm. Wyraził przekonanie, 
iż gmina poradzi sobie z tym i uda się zrealizować wszystkie zamierzenia. Nadmienił, iż 
w projekcie budżetu na rok 2022 zaplanowano zaciągnięcie kredytów i pożyczek na 
sfinansowanie planowanego deficytu, jednakże na pewno pojawią się wolne środki z roku 2021, 
które pomogą w zmniejszeniu deficytu i umożliwią wpisanie dodatkowych zadań 
inwestycyjnych do budżetu, co nastąpi najprawdopodobniej w marcu, kwietniu lub maju. 
Przypomniał, iż w roku 2021 gmina oprócz Polskiego Ładu otrzymała też wsparcie w kwocie 
900 tys. zł na budowę kanalizacji w Krzyżankach oraz 1 mln zł nagrody z konkursu szczepień, 
nad przeznaczeniem której trzeba będzie się zastanowić w połowie stycznia, na komisjach 
wspólnych. Podkreślił, że realizacja inwestycji będzie zależała od wielu czynników, jak 
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chociażby rozstrzygnięcia przetargów oraz dodatkowego wsparcia ze środków zewnętrznych; 
jest sporo niewiadomych. 
Podsumowując swą wypowiedź stwierdził, iż budżet na rok 2022 jest budżetem bezpiecznym, 
odpowiedzialnym, ale też rozwojowym, uwzględniającym inwestycje w infrastrukturę 
społeczno-gospodarczą oraz środki na podstawowe kwestie: oświatę, opiekę społeczną, 
administrację, bezpieczeństwo, kulturę i sport; udało się ponadto uzyskać niewielka nadwyżkę 
operacyjną, zatem wymogi prawne co do konstruowania budżetu zostały spełnione.  
Wójt podziękował radnym za konstruktywną dyskusję nad projektem budżetu podczas 
posiedzeń komisji i poprosił o przyjęcie uchwały budżetowej w zaproponowanym kształcie. 
- Skarbnik – szczegółowo omówiła założenia uchwały budżetowej Gminy Pępowo na rok 2022 
zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – zapytał, czy wiadomo już, jaka jest kwota zwrotu z funduszu 
sołeckiego w roku 2021. 
- Skarbnik – odpowiedziała, iż jest to w granicach 25-27%. Wyjaśniła, iż zależy to od wskaźnika 
związanego z kształtowaniem się dochodów i najprawdopodobniej pozostaniemy na 
najwyższym poziomie, jak do tej pory. 
- Radny Ireneusz Matyla – chciał się upewnić, czy kwota zwrotu pozostanie na 
dotychczasowym poziomie. 
- Skarbnik – odpowiedziała, iż procent niestety maleje z roku na rok; początkowo było to nawet 
ok. 40%. 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
Następnie Skarbnik przedstawiła opinię RIO o projekcie uchwały budżetowej gminy Pępowo 
na 2022 rok (opinia pozytywna) oraz o możliwości sfinansowania przez gminę Pępowo deficytu 
przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok (opinia pozytywna) – 
dokumenty stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Zenon Rogala – poprosił przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 
Pępowo o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji o projekcie uchwały budżetowej na 
rok 2022: 
- Radny Józef Śląski – przedstawił opinię Komisji Budżetu, Inwestycji, Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Działalności Gospodarczej (opinia pozytywna) - dokument 
w załączniku do niniejszego protokołu. 
- Radny Ireneusz Matyla – przedstawił opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, 
Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego (opinia pozytywna) - dokument w załączniku 
do niniejszego protokołu. 
Radny Ireneusz Matyla nadmienił, że „deficyt” w odniesieniu do oświaty to ok. 4,867 mln zł 
i zwiększa się on z roku na rok – krótko mówiąc gmina musi coraz więcej dokładać do oświaty. 
- Radny Walerian Szafraniak – przedstawił opinię Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
Żywnościowej i Ochrony Środowiska (opinia pozytywna) - dokument w załączniku 
do niniejszego protokołu. 
- Radny Zbigniew Waleński – przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej (opinia pozytywna) – 
dokument w załączniku do niniejszego protokołu. 
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 - Wójt – przedstawił autopoprawki do projektu uchwały budżetowej na rok 2022 – objaśnienia 
do autopoprawki stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawki do 
projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 – imienny wykaz głosowań 
radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Następnie przewodniczący odczytał treść uchwały budżetowej na rok 2022, po czym poddał ją 
pod głosowanie. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXV/260/2021 w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
- Przewodniczący – stwierdził, że uchwała budżetowa została przyjęta jednogłośnie. 
Pogratulował wójtowi uchwalenia budżetu, który pomimo trudnej dla samorządów sytuacji jest 
bardzo ambitny i odpowiedzialny, na miarę możliwości gminy. 
- Wójt – stwierdził, iż gratulacje należą się także służbie z Wydziału Finansów na czele z panią 
skarbnik Kingą Klozińską-Antczak. Podkreślił, iż w przygotowanie tego dokumentu, 
policzenie wszystkiego, włożono masę pracy. 
 
W  tym  miejscu  przewodniczący  zarządził  10-minutową  przerwę  w  obradach.  Po  przerwie 
kontynuowano realizację punktu 8. porządku obrad XXXV sesji Rady Gminy Pępowo. 
 
c) przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo na 2022 rok – 
przewodniczący poinformował, iż projekt uchwały został szczegółowo przeanalizowany 
podczas wspólnego posiedzenia komisji. Nadmienił, iż miały zajść pewne zmiany [w prawie], 
jednak z informacji uzyskanych od p. sekretarz wynika, że Prezydent nie podpisał żadnych 
zmian w tej materii, zatem projekt uchwały będzie procedowany w niezmienionym kształcie. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXV/261/2021 w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo na 2022 
rok – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
d) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Pępowo – opinię Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji Rady Gminy Pępowo z dnia 17 grudnia 2021 r. przedstawił radny Radosław Sobótka 
– przewodniczący Komisji. Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
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XXXV/262/2021 w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Pępowo – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 9 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Wójt – odczytał pismo z zaprzyjaźnionej holenderskiej gminy Neder-Betuwe, w którym 
władze tamtejszej gminy odnoszą się do niedawnej wizyty polskiej delegacji oraz składają 
przedstawicielom samorządu gminnego życzenia noworoczne. 
Wójt poinformował, że Prezydent podpisał ustawę o dodatkach osłonowych związanych ze 
wzrostem cen energii. Nadmienił, iż zgodnie z zapisami ustawy zadanie to od 1 stycznia ma 
realizować lokalny samorząd, czyli gmina; w przypadku gminy Pępowo zajmie się tym Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej, którego pracownicy w błyskawicznym tempie szkolą się 
i przygotowują się do podjęcia działań. Przypomniał, iż gmina „pozbyła się” 300+, a wypłata 
500+ będzie się zajmować tylko do maja, jednak wypłata dodatków osłonowych również będzie 
stanowić spore obciążenie. 
- Mariola Żelazna – przedstawiła krótką informację na temat kryteriów, warunków i zasad 
wypłaty dodatku osłonowego. Poinformowała, iż mieszkańcy mogą składać wnioski już od 
1 stycznia, natomiast rozporządzenie zawierające szczegółowe regulacje oraz określające wzór 
wniosku wejdzie w tym samym dniu, co stanowi pewien problem, ponieważ wszystko dzieje 
się bardzo szybko. Zapewniła, że mimo to zadanie będzie realizowane. 
- Radny Ireneusz Matyla – w imieniu mieszkańców zapytał, od kiedy można składać wnioski 
o dofinansowanie do wymiany pieców. 
- Wójt – poinformował, że program zacznie obowiązywać od nowego roku, zatem wnioski 
będzie można składać już od poniedziałku, 3 stycznia. 
- Radny Ireneusz Matyla – podziękował za udzielenie odpowiedzi,  po czym dopytał, czy 
wnioski można składać drogą elektroniczną, czy wyłącznie „papierową”. 
- Wójt – odpowiedział, że wnioski można składać zarówno w formie papierowej, jak 
i elektronicznej, ponieważ wzór wniosku zamieszczony jest na stronie internetowej. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 

W punkcie 10 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 
XXXV sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


